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Ak prídeme! Zelená športovej hAle
30. októbra zasadalo mestské zastupiteľstvo

Naše mesto je jedno z tých 
nepočetných miest v krajine, 
kde sa dá usporiadane žiť. 
Šamorín je pekné mestečko a 
my, jeho obyvatelia, sa väčši-
nou navzájom rešpektujeme. 
Napriek všetkým problémom 
napĺňa prechádzka po meste 
človeka príjemným pocitom. 
Najmä počas víkendov, kedy 
sa stretávame s priateľmi, zná-
mymi, od ktorých sa čo-to aj 
dozvieme, prípadne spolu rie-
šime nejaký problém. Prechádz-
ka je skrátka príjemná a niekedy 
aj užitočná. Azda nie je prehna-
né tvrdiť, že mesto máme radi.
Šamorín patrí medzi tie 
nemnohé obce a mestá, kde sa 
o post primátora uchádza len 
jeden kandidát. Táto situácia 
môže mnohých z nás viesť k 
pohodlnosti, veď mnohí si už 
iste pomysleli: V tejto súťaži je 
už rozhodnuté, na čo budem 
strácať čas. 
No súčasná situácia nemení 
zmysel našej volebnej účasti. 
Povedzme si, prečo je aj teraz 
dôležité hlasovať. 
Nijaký primátor nemôže spo-
ľahlivo riadiť svoje mesto, ak 
nie je jasné, koľko občanov ho 

podporuje a koľko nie. Musí 
jasne vidieť, koľko občanov je 
spokojných s jeho doterajšou 
prácou a plánmi do budúc-
nosti. Takisto musí vidieť aj 
to, koľkí sú nespokojní. Musí 
poznať náš názor, bez toho 
nemôže prijímať jasné roz-
hodnutia. A my potrebujeme 
práve tie.
Nevolíme však len primátora, 
ale aj mestskú samosprávu, 
ktorá je nemenej dôležitá ako 
primátor. Zastupiteľstvo prijí-
ma najdôležitejšie rozhodnu-
tia. Ako totiž povedal jeden z 
popredných maďarských poli-
tických mysliteľov, nemusíme 
sa zaujímať o veci verejné, no 
potom sa nesťažujme, ak sa o 
ne zaujímajú iní. Občan môže 
brať na zodpovednosť vedenie 
mesta len v prípade, ak o jeho 
zložení rozhoduje aj on sám. 
Nuž rozhodnime!
Voliť však treba najmä preto, 
že milujeme Šamorín. Tomu, 
koho máme radi, treba veno-
vať pozornosť a z času na 
čas sa patrí oňho aj postarať! 
Naším najdôležitejším činom 
je účasť vo voľbách! 

László Öllös 

Mestské zastupiteľstvo zasa-
dalo posledný raz vo voleb-
nom období 2010 – 2014. 
Poslanci si vypočuli správu 
primátora a viceprimátora 
o ich činnosti v uplynulom 
období, schválili správu o 
plnení rozpočtu mesta za 
tretí štvrťrok 2014 a násled-
ne modifikovali rozpočet. 
Na príjmovej a výdavkovej 
stránke rozpočtu je odte-
raz suma 11 441 407,02 
eur. Po schválení odpreda-
ja a prenájmu niekoľkých 
mestských nehnuteľností 
poslanci rozhodli aj o tom, 
že športová hala T18 sa 
obnoví formou koncesie, a 
schválili aj návrh koncesnej 
zmluvy na rekonštrukciu 
a prevádzkovanie telocvič-
ne T18 na Veternej ulici v 

Šamoríne. Hodnota investí-
cie je 946 tisíc eur, mesto 
splatí túto sumu víťazovi 
súťaže v zmysle zmluvy do 
troch rokov. Dlhú diskusiu 
vyvolala informatívna sprá-
va o plánovanej zmene škol-
ských obvodov. Základnú 
školu Mateja Bela navštevuje 
1057 žiakov, pričom 407 žia-
kov je z okolitých obcí, čiže 
nie sú obyvateľmi Šamorína. 
Škola je preplnená, situácia 
je už takmer kritická, preto 
treba hľadať riešenie.
Po interpeláciách primá-
tor poďakoval poslancom 
za odvedenú prácu a plod-
nú spoluprácu a vyjadril 
aj nádej, že mesto sa bude 
aj v nasledujúcich štyroch 
rokoch rozvíjať tak ako dote-
raz.          (–)     

V rámci projektu Dunajbus boli 29. októbra na Dunaji sláv-
nostne odovzdané tri pontónové prístavy: v Čunove, Hamu-
liakove a Šamoríne. Na lodnú dopravu medzi Bratislavou a 
Šamorínom sú potrebné už len lode...

Mesačník verejného života  Bezplatné
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Vedenie nášho mesta aj v októbri zablahoželalo našim spo-
luobčanom, ktorí oslávili 70., 75., 80., 85. a vyššie narode-
niny.

Majstri sveta v kanoistike K2  Erik Vlček a Juraj Tarr, vľavo 
Gábor Jakubík. Viacej na strane 11.

Taliansky veľvyslanec na Slovensku Roberto Martini a vojen-
ský atašé gen. mjr. Amadeo Magnani sa na Sviatok všet-
kých svätých na šamorínskom cintoríne poklonili pamiatke 
talianskych vojakov, ktorí padli počas prvej svetovej vojny. 
Vedenie nášho mesta vzdalo hold aj pamiatke padlých rus-
kých vojakov. Slávnostný ráz spomienke dodala dychová 
hudba Dobrovoľného hasičského zboru v Šamoríne.
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konZervAtívnA, Ale úspešná hospodárskA politikA mestA 

Mesto v rozpočtovom roku 
2011 pokračovalo v charak-
teristickej konzervatívnej 
hospodárskej politike, ktoré 
financuje svoje bežné a rozvo-
jové výdavky  predovšetkým 
z vlastných zdrojov, resp. z 
dotácií, a len  v zanedbateľnej  
miere z návratných zdrojov 
financovania.  Charakterizu-
júc hore uvedenú myšlien-
ku, rád by som  pripomenul,  
že za roky 2011 – 2013 bol 
dosiahnutý prebytok bež-
ného rozpočtu vo výške 683 
502,70 eur. Tieto prostriedky 
v podstate sú určené predo-
všetkým   na financovanie 
prevádzkových výdavkov mes-
ta. Tento významný prebytok 
však mesto vedelo použiť na 

rozvojové projekty.  V tom-
to trende sa pokračovalo aj 
v roku 2014, kedy tiež oča-
kávame významný prebytok 
bežného hospodárenia. Ak 
som už spomínal rozvojové 
projekty, oplatí sa pripome-
núť, že v sledovanom období 
2011 – 2013 celkové výdavky 
mesta na rozvojové projek-
ty presiahli 2 735 000 eur. Z 
tejto čiastky významná časť 
vo výške 1 004 937 eur bola 
financovaná z prostriedkov 
Európskej únie a zo štátneho 
rozpočtu Slovenskej repub-
liky. V rozpočte mesta za rok 
2014 sú vyčlenené prostried-
ky na rozvojové projekty vo 
výške viac ako 3 milióny eur, 
teda  viac ako spolu v pred-

chádzajúcich troch rokoch.  
Investície v takom význam-
nom rozsahu sú financované 
kombináciou prebytku bež-
ného rozpočtu, významných 
štátnych dotácií, kapitálo-
vých príjmov a návratných 
zdrojov financovania. Naše 
mesto patrí na Slovensku k 
mestám s najnižšou úvero-
vou zaťaženosťou, úvery sme 
čerpali takmer  len na finan-
covanie výstavby nájomných 
bytov. Tieto úvery sú spláca-
né z inkasovaného nájmu, 
preto pre mesto nezname-
najú významnejšiu ťarchu.
Podľa predbežných výpočtov 
tieto čísla sa premietli do I. 
zmeny rozpočtu mesta za 
rok 2014, mesto v rozpočto-

vom roku 2014 ráta s prebyt-
kom hospodárenia vo výške 
viac ako 580 tisíc eur. Tieto 
prostriedky môžu byť použité 
na ďalší rozvoj v roku 2015.
Na záver by  som ešte rád 
pripomenul, že súčasné  
investície na území mesta do 
rekreácie, športu, ako aj do  
priemyslu v ďalších rozpočto-
vých cykloch budú pre mesto 
generovať ďalšie významné 
príjmy bežného rozpočtu 
(najmä daň z nehnuteľnos-
tí),  ktoré môžu byť použi-
té na významnejšie opravy, 
na podporu vzdelávania, 
výchovy, kultúry a športu. Ale 
nepredbiehajme!

Ing. Ján Lelkes,
hlavný kontrolór mesta

oživené motívy

portrét Ako témA 

Veľký úspech malo remesel-
né zamestnanie, ktoré orga-
nizovala komisia školstva pri 
mestskej samospráve. Pre 
veľký záujem bol na hlav-
nom námestí nedostatok 
šiatrov a pracovných stolov, 
preto museli organizáto-
ri zabezpečiť ďalšie lavice 
a stoly. Predseda komisie 
Gábor Veres nám pove-
dal, že podujatiu prialo aj 
počasie, 11. októbra bolo 
nádherné slnečné počasie. 
Na podujatí sa vďaka zanie-
tenému kolektívu centra 
voľného času okrem rodín s 

deťmi zastavili aj starší oby-
vatelia mesta. Aj ich prilákal 
skvelý program tanečnej 
skupiny Simi Dance, ktorú 
vedie Simona Lelkes, malí a 
veľké teda okrem maľovania 
na sklo spoločne tancovali 
a spievali. Riaditeľka centra 
voľného času Judit Botló 
nás informovala, že aj cen-
trum plánuje otvoriť krúžok 
moderného tanca, ktorý 
by viedla Simona Lelkes. 
Záujemcov radi privítajú v 
centre voľného času na Gaz-
dovskom rade.
Podľa našich informacií cie-

ľom zamestnaní bolo pri-
lákať na hlavné námestie 
čo najviac detí. Reakcie 
dokazujú, že sa im poda-
rilo zostaviť zaujímavý 
program, ktorý oslovil deti i 
rodičov. Malí i veľkí si tento 
krát mohli vyskúšať maľbu 
na sklo. Pri príprave šablón 

pomáhala Mónika Kirchner, 
ktorá v centre voľného času 
vedie zaujímavé zamestna-
nia. Bolo oživených viacero 
motívov z nedávno vyda-
ných omaľovánok s histo-
rickou tematikou, ktoré sa 
venujú najdôležitejším uda-
lostiam z dejín mesta.   (ti)

Samospráva mesta Šamorín 
vypísala vo svojej ostatnej 
fotografickej súťaži pre 
amatérskych fotografov 
tému Portrét. Termín na 
zaslanie fotografií bol 30. 
september. Podľa infor-
mácií vyhlasovateľov do 
súťaže zaslalo svoje diela 
dvanásť fotografov. Poro-
ta zhodnotí 64 fotogra-
fií, z ktorých vzíde víťaz v 
kategóriách B a C, keďže 

do kategórie A (10 – 14 
rokov) sa nikto neprihlásil. 
Fotografie sú zverejnené na 
internetovej stránke mesta 
www.samorin.sk. Najlepšie 
fotografie budú vystave-
né vo vestibule mestského 
kultúrneho strediska, a 
to v deň ustanovujúceho 
zasadnutia nového zastu-
piteľstva, kedy bude súťaž 
vyhodnotená a odovzdajú 
sa aj ocenenia.          (ti)   
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„Jesť, to Je nevyhnutnosť, ale správne Jesť, to Je umenie.“
Svetový deň výživy sa už 
niekoľko rokov zapisuje aj 
medzi významné aktivity 
Súkromnej hotelovej akadé-
mie a Súkromnej strednej 
odbornej školy SD Jednota v 
Šamoríne. 
Ako nám prezradila jedna z 
organizátoriek, odborníč-
ka na výživu a pedagogička 
tunajšej školy Ing. Eleonóra 
Mikócziová, za celým tým-
to podujatím je potrebné 
vnímať výkričník, apelujúci 
na nás všetkých, aby sme sa 
vážne zamysleli nad tým, čo 
a ako konzumujeme.  Dáva-
me jej za pravdu, veď  potra-
vinové alergie či intolerancie 
v poslednom období pribú-
dajú ako huby po daždi.
Tohtoročná výstava spojená 
s odborným poradenstvom 
sa teda nesie v znamení mot-
ta  „Jesť, to je nevyhnutnosť, 
ale správne jesť, to je ume-
nie.“
Hneď pri vchode nás  vítajú 
študenti školy, ktorí pripra-
vujú chutné nápoje z lieči-
vých bylín. 
Občerstvení chutným tep-

lým nápojom sa presúvame 
k ďalšiemu výstavnému sto-
lu. Na ňom sa vynímajú rôz-
ne  bioprodukty. Zaujme nás 
nápis: „Ak nepoznáte, pýtaj-
te sa!“ Mnohé sú neznáme, 
a tak sa pýtame.  Ochotní 
odborní pedagógovia vysvet-
ľujú, a tak spoznávame   
pre mnohých z nás dosiaľ  
neznáme suroviny, ktoré 
svojou výnimočnosťou doká-
žu obohatiť, ba až nahradiť 
niektoré menej zdravé potra-
viny (biela múka, cukor). 
„Napríklad namiesto bieleho 
cukru môžeme použiť cukor 
z kokosového kvetu, agavový 
či karobový sirup, stéviu a 
eritrit,“ vysvetľuje Eleonóra 
Mikócziová, ktorá nás  výsta-
vou sprevádza.
Spozorniem, lebo  sa posú-
vame k ďalšiemu stolu, a reč 
je o bezlepkových potravi-
nách. Spoznávame  quinou, 
amarant, pšeno, gaštanovú  
či lanovú  múku...  Poteším 
sa, lebo viem, že celiatici či 
ľudia trpiaci intoleranciou 
lepku to s výberom vhodnej 
stravy nemajú vždy ľahké.  

Obohatení o nové poznat-
ky sa poberáme ďalej. Pred 
nami sa ako kvety na roz-
kvitnutej lúke vynímajú zele-
ninové jedlá  so strateným  
vajíčkom. Pre nás laikov dosť 
neobvyklé. Medzi polievka-
mi však nechýba ani jablko-
vá. Spomeniem si na neza-
budnuteľnú kuchyňu mojej 
starkej. Ona ju varievala tiež. 
Pokračujeme v prehliad-
ke.  Naša sprievodkyňa nás 
upozorní na večerný chlieb. 
Som prekvapená. Ja osobne 
sa chlieb večer snažím skôr 
nejesť. Usmeje sa a vysvet-
lí: „Je vhodný najmä pri 
redukčnej diéte. Obsahuje 
viac bielkovín a menej škro-
bu.“ Opäť nový a príjemný 
poznatok.  
Zastavujeme  sa pri ďalšom 
stole. Z pohľadu na nádher-
ne upravené múčniky na 
chvíľu onemieme.  Ozdoby z 
marcipánu dotvárajú fareb-
nú scenériu zdravých jedál, 
medzi ktorými nechýba 
koláč zo sladkých zemiakov, 
rôzne ovocné či ovocno-tva-
rohové torty, jablkový tarte 
tatin, ktoré sú  umeleckými 
výtvormi žiakov tunajšej ško-
ly.
Obdivujem  naaranžovaný 
stolík so zdravými raňajka-
mi. Premýšľam nad zvlášt-
nym nápisom, ktorý je pri 
šálke čaju: BIO MATCHA 
TEA. V nej sa nachádza nie 

najvábnejšie vyzerajúca 
zelená tekutina. Odborná 
pedagogička Judita Szabová 
zbadá moje rozpaky a hneď 
podáva vysvetlenie. Dozve-
dám sa, že nápoj, ktorý ma 
síce svojím vzhľadom nija-
ko neočaril, je veľmi  zdra-
vý, lebo  matcha je jediným 
čajom, v ktorom pijeme 
samotnú rastlinu. Vďaka 
tomu obsahuje vzácne živi-
ny. Medzitým nás študenti 
núkajú rôznymi zdravými 
dobrotami – cereáliami s 
bielym či ovocným jogur-
tom a nátierkami.   Výstav-
ná miestnosť je stále plná. 
Pozorujem, že výstava si 
získala sympatie aj širokej 
verejnosti. 
Organizátorky tohto poduja-
tia Ing. Eleonóra Mikóczio-
vá, Ing. Janka Biskupičová 
a Judita Szabová  sa svojim 
návštevníkom venujú napl-
no. Sprevádzajú, vysvetľu-
jú...,  aby sme už konečne 
vnímali ten výkričník, ktorý 
nad naším spôsobom stra-
vovania visí ako Damoklov 
meč. 
„Jesť, to je nevyhnutnosť, 
ale správne jesť, to je ume-
nie.“ Výrok, ktorý sa pripi-
suje francúzskemu spisova-
teľovi zo 17. storočia F. de 
La Rochefoucauldovi, je aj 
dnes, na začiatku tretieho 
tisícročia, veľmi aktuálny. 

Marta Galbáčová

deň ZdrAvej výživy

Ani tento rok sme v Gymnáziu M. R. Štefánika nezabudli 
na 16. október – Deň zdravej výživy. Podobne ako vlani ško-
la zabezpečila každému žiakovi jabĺčko, ktoré sme si  počas 
veľkej prestávky prišli vziať do vestibulu. Tam nás už čakala 
vedúca školskej kuchyne Zuzana Csölleová s umytými jabĺč-
kami. Mnohým veľmi chutili,  o čom svedčí i fakt, že si pri-
šli vypýtať ďalšie. Ďakujeme za dodanie chutných jabĺk firme 
ZELNA, s. r. o. z Baky.         (gmrš)
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Učili sA A oslAvovAli

Október je mesiac úcty k star-
ším, čo si pripomenuli všetky 
mestské kluby dôchodcov a 
invalidných dôchodcov: Mest-
ský klub dôchodcov Samaria, 
ktorý vedie Ilona Botló, Základ-
ná organizácia telesne postih-
nutých č. 769, ktorej predse-
dá František Fehér, Základná 
organizácia postihnutých civi-
lizačnými chorobami vedená 
Alžbetou Godányovou, ako aj 
základná organizácia Jednoty 
dôchodcov na Slovensku, kto-
rú vedie Michal Bors.
Členov Jednoty dôchodcov 
na Slovensku pri tejto príleži-
tosti okrem pozvaných hostí,  
primátora, viceprimátora a 
poslanca Zoltána Faragóho 
programom pozdravili aj škôl-
kari z Dunajskej ulice a žiaci 
Základnej školy Mateja Korví-
na. Na podujatí prednášal o 
prvej pomoci Jozef Fürdős, 
predseda základnej organizá-
cie Slovenského Červeného 

kríža, členka vedenia organizá-
cie Marienka Domsitzová zasa 
záujemcom odmerala hladinu 
cukru v krvi. Poučná a užitočná 
bola prednáška nadporučíčky 
Sabiny Baloghovej (na snímke) 
z oddelenia prevencie a komu-
nikácie Okresného riaditeľstva 
Policajného zboru v Dunajskej 
Strede. Seniori sa totiž často 
stávajú obeťou podvodníkov, 
ktorí sa vydávajú za zamest-
nancov rôznych firiem. Hovo-
rilo sa aj o predajných akciách, 
na ktorých sa seniori často s 
radosťou zúčastňujú, aby si 
spestrili život, na prezentácii 
potom nepremyslene podpi-
sujú nevýhodné zmluvy. Nene-
chajte sa oklamať! – vyzvala 
ich nadporučíčka. Na sláv-
nostnom stretnutí, ktoré bolo 
zároveň aj poučné, vedenie 
organizácie zablahoželalo svo-
jim členom, ktorí oslávili svoje 
okrúhle jubileum, a nechýbala 
ani dobrá hudba.  (ti)

Vedenie zariadenia pre seniorov ďakuje žiakom Základnej 
školy Mateja Korvína a učiteľke Adél Mezey, riaditeľke cen-
tra voľného času Judit Botló, ako aj pedagogičkám a škôl-
karom z Materskej školy na Poľovníckej ulici, že pri príleži-
tosti mesiaca úcty k starším svojimi vystúpeniami spestrili a 
skrášlili všedné dni obyvateľov zariadenia. Osobitne ďakuje-
me za návštevu poslancom mestského zastupiteľstva, ktorí 
nášmu zariadeniu darovali televízny prijímač.

Anna Bodóová 

Veľký úspech mala zbierka ošatenia a burza, ktorú po piaty 
raz usporiadala základná organizácia Slovenského Červené-
ho kríža. V zbierke sa síce vyzbieralo o niečo menej odevov 
než počas predchádzajúcich zbierok, no záujem o burzu bol 
väčší. Ako nám povedali organizátori, s cieľom pomôcť soci-
álne odkázaným budú aj naďalej na jar a na jeseň organizo-
vať zbierky ošatenia, odev sa následne bude za symbolické 
ceny predávať na burze.

Centrum voľného času v Šamoríne otvorilo svoje brány 
netradične až 1. októbra. Centrum má od 1. septembra novú 
riaditeľku Judit Botló (na snímke vpravo), pričom za mesiac 
sa centrum úplne zmenilo. Ako na slávnostnom otvorení 
povedala riaditeľka, cieľom organizácie je to, aby sa centrum 
dostalo do povedomia verejnosti, aby sa vedelo o jeho čin-
nosti. Aby bolo centrum príťažlivejšie, dali mu aj symbolic-
ké meno Kukkónia – Zlatá záhrada.    Foto: Fotos - Szitás

Členovia Dobrovoľného hasičského zboru a základnej orga-
nizácie Slovenského Červeného kríža v prvý októbrový týž-
deň pripravili hravý program pre škôlkarov zo Školskej uli-
ce. Detičky s veľkým záujmom počúvali slová prednášajúcich 
a sledovali každý ich pohyb, do zamestnaní sa aj aktívne 
zapojili. Cieľom projektu Integráčik je naučiť deti privolať 
si v prípade potreby pomoc. Dospelí boli prekvapení, ako 
rýchlo si každé dieťa vrylo do pamäti telefónne číslo 112.  

Foto: Ladislav Czikhardt 
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rodinný piknik

tAjomstvá kolísky nAšej civiliZácie 

V poslednej dobe som si 
uvedomila, že vždy len nie-
čo chcem. Po ľuďoch okolo 
seba, manželovi, dieťaťu, 
Bohu. A ako málo viem 
ďakovať. Ľuďom okolo seba, 
manželovi, dieťaťu, Bohu...
Tak. A teraz to môžem 
napraviť. Takže ďakujem 
občianskemu združeniu Vita 
Humana a všetkým dobro-
voľníkom, ktorí sa podieľali 
na zorganizovaní rodinného 
pikniku. 
Bola to malá oslava veľkej 
skutočnosti. Rodiny. Deti 
súťažili, šikovné prstíky stri-
hali, lepili, vyrábali koníkov 
z kukuričných klasov alebo 
slimáčikov z modelovacej 
hmoty a gaštanov. 
My dospelí sme sa medzitým 
zúčastnili prednášky pána 
farára Eugena Matúsa z Bol-
dogu, ktorý v rámci svojej 
pastoračnej služby navštevu-
je chorých v dunajskostred-
skej a lehnickej nemocnici. 
Životné príbehy, ktoré sa 
mu odohrávali pred očami, 
svedčili o zmysle utrpenia, 
kde láska, súcit a obeta nie 
sú zabudnuté a zbytočné 
slová, ale dávajú maximum 
našej k zemi pripútanej pri-

rodzenosti tomu druhému. 
Aj keď on/ona nám už našu 
láskavosť tu na zemi nebude 
môcť vrátiť.
Po svätej omši deti s výkrik-
mi intenzity seriálových 
hrdlorezov: „Sme hladní!“,  
utekali na farský dvor, kde 
nás už čakal chutný guláš 
ako znamenité uspokojenie 
našich chuťových buniek. 
(A zákuskov som zjedla 
asi šesť, to len tak pomi-
mo, ešteže to nie je na mne 
vidieť.) Po nekompromis-
nom vyhlásení môjho syna: 
„Neodídem odtiaľto, kým tu 
niekto bude!“, sme zostali 
až do konca.
Domov sme sa vrátili spokoj-
ní s naplnenými srdiečkami 
aj bruškami.
Bol to deň plný radosti, 
smiechu, ale aj povzbudenia 
vo viere, nádeji a láske. Veď 
nie je nič krajšie, ako šťast-
ná, fungujúca rodina. Je to 
dar, ktorý s Bohom buduje-
me my sami. Chráňme si ho 
ako vzácny poklad!
Ďakujeme ešte sponzorom: 
Nadácii Bethlen Gábor Alap 
a Pekárni z Kvetoslavova za 
podporu!

Melinda Poláková

Žiaci a učitelia Súkromnej 
SOŠ a hotelovej akadémie 
mali naozaj jedinečnú príle-
žitosť navštíviť svetoznámu 
putovnú výstavu najslávnejšie-
ho egyptského faraóna Tutan-
chamona. 
Jeho veľkolepá hrobka a vzác-
ne poklady sú príkladnou 
ukážkou kultúry staroveké-
ho Egypta. Táto civilizácia 
dodnes prebúdza v mnohých 
ľuďoch pocit obdivu, záhad-
nosti a tajomna. Celá výstava 
pozostáva z dokonale vytvo-
rených replík a pohrebná 
komora je rekonštruovaná do 
pôvodnej podoby, takže  máte 
možnosť prezrieť si hrobku 
očami jej objaviteľov.  
Keď vstúpite do sály, kde sa 
nachádzajú tieto neuveriteľné 
exponáty,  máte pocit, ako-
by ste cestovali v čase. Už nie 
sme v 21. storočí, dokonca nie 
sme ani v priestoroch Incheby. 
Nachádzame sa v dobe vplyv-
ných a bohatých faraónov,  
ktorí vládli najmocnejšej ríši 
sveta. Ocitáme sa v časoch, 
keď nad osudmi ľudí bdeli 
mocní bohovia. 
Výstava bola technicky veľmi 
dobre riešená. Audiosprievod-
ca so slúchadlami nám posky-
tol informácie o každom jed-
notlivom exponáte. 
Prechádzame sa po chod-
bách sály a obdivujeme vzác-
ne predmety.  So zatajeným 
dychom skúmame drahocen-
né klenoty, amulety, okázalo 
vyzdobené predmety a tajom-
né sošky egyptských bohov. 
Najväčší dojem na nás urobí 
sarkofág, v ktorom je pocho-
vaný sám veľký Tutanchamon. 
Sarkofág je bohato zdobený 
zlatom a vykladaný vzácnymi 
kameňmi. Najviac ľudí sa pri-
stavuje pri panovníkovej zlatej 
pohrebnej maske, vykladanej  
polodrahokamami a sklene-
nými imitáciami, ktorá sa stala 
symbolom luxusu a bohatstva 
egyptských faraónov. 
Za to, že máme v súčasnosti 
toľko poznatkov o histórií sta-
rovekého Egypta, poznáme 
tajomstvá Tutanchamonovej 
hrobky a obdivujeme nezvy-
čajnú nádheru jeho pokladov, 

vďačíme slávnemu archeoló-
govi Howardovi Carterovi. 
(Pôsobivým prvkom výstavy 
bolo premietanie filmu o živo-
te a práci tohto egyptológa.) 
Howard Carter sa už odma-
lička zaujímal o egyptskú 
históriu a bájne poklady 
egyptských faraónov.  V roku 
1891, keď mal Carter sedem-
násť rokov, opustil svoje 
rodné Anglicko a vydal sa 
na svoju vysnívanú cestu do 
Egypta. Začal spolupraco-
vať s tamojším archeológom 
Theodorom Davisom. Svoje 
prvé významné objavy Car-
ter uskutočnil v roku 1900 v 
Údolí kráľov. Medzitým sa 
živil ako vrchný inšpektor 
v Dolnom Egypte, ale po 
potýčke s turistami odišiel z 
úradu. Možno by ako arche-
ológ upadol do zabudnutia, 
keby sa v Egypte nestretol s 
bohatým a vzdelaným lor-
dom Carnarvonom, ktorý 
začal financovať jeho pátra-
nie po Tutanchamonovej 
hrobke. Lord Carnarvon 
obstaral od Theodora Davi-
sa povolenie na vykopávky 
v Údolí kráľov a začali spolu 
hľadať hrobku faraóna, kto-
rý bol dovtedy pre všetkých 
záhadou. Carter neúspešne 
pátral po Tutanchamonovej 
hrobke dlhých päť rokov. 
Sklamaný lord Carnarvon 
chcel prerušiť financovanie 
Carterovho pátrania, keď 
zrazu 4. novembra roku 1922 
Howard Carter objavil prvý 
schod, ktorý viedol do zape-
čatenej faraónovej hrobky. 
Keby nebolo Howarda Car-
tera a lorda Carnarvona, svet 
by sa nikdy nedozvedel, aké 
nádherné veci ukrýva Tutan-
chamonova hrobka. O kul-
túre a pohrebných rituáloch 
starých Egypťanov by sme 
mali len mizivé informácie. 
Veľkolepý poklad by navždy 
zostal pochovaný v tajom-
nom Údolí kráľov. 
Kto vlastne bol samotný 
Tutanchamon? 
Pôvodne sa volal Tutancha-
ton a jeho trónne meno bolo 
Nebcheprure. Patrí do 18. 
dynastie faraónov, v pora-

dí bol dvanásty. Vládol pri-
bližne v rokoch 1333 – 1323 
pred Kr. Na trón nastúpil 
ako deväťročný chlapec. Jeho 
otec bol kráľ Achnaton, zva-
ný aj kacír. Achnaton úpl-
ne zrušil kult boha Amona, 
uctieval jediného boha slnka 
Ré. Tutanchamon obnovil 
kult boha Amona a vieru v 
pôvodné egyptské božstvá. 
Zmenil si meno Tutancha-
ton na Tutanchamon, svojej 
manželke, krásnej Anches-
eppaaton, zas zmenil meno 
na Anchesenamun. 
O Tutanchamonovom živote 
vieme len veľmi málo, nehol-
doval lovu divokých zvierat, 
neviedol žiadne vojnové 
výpravy. Zomrel vo svojich 
osemnástich rokoch, jeho 
smrť bola náhla a neočakáva-
ná. Faraón sa stal legendou 

hlavne kvôli svojej hrobke 
a pokladom ukrytým v nej. 
Mohli by sme dokonca cito-
vať Howarda Cartera: „Jedi-
nou pozoruhodnosťou v jeho 
živote bolo, že zomrel a bol 
pochovaný.“ Tutanchamon sa 
preslávil až po smrti, ale nes-
mierne obohatil naše vedo-
mosti  o starovekom Egypte. 
Všetky cenné informácie by 
dodnes boli zahalené rúškom 
tajomstva, keby nebolo vytr-
valosti Howarda Cartera.
Vydajte sa aj vy po stopách 
nášho slávneho archeológa. 
Preskúmajte každý detail 
jednej z najslávnejších hro-
biek na svete. Tajomstvá 
kolísky našej civilizácie sa 
otvárajú priamo pred vašimi 
očami.

 Romana Hladná, 
4.B MRCR Súkromná SOŠ Šamorín
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AeroklUb dreAm Air šAmorín-mliečno
Prvotná myšlienka zrevita-
lizovať kedysi už existujúce 
práškovacie letisko v Mlieč-
ne vznikla koncom marca 
tohto roku, kedy som oslovil 
majiteľa Mgr. Tibora Plučin-
ského a ponúkol mu spolu-
prácu. Celý areál bol v dezo-
látnom stave, vysoká burina, 
hrdzavý plot, stožiar a  han-
gár tiež potrebovali drobné 
opravy. Možno to bude znieť 
komicky, ale po dohode s 
pánom Plučinským som pri-
šiel ukázať mojej manžel-
ke naše pôsobis-
ko, ktorá mi 
povedala, že 
som sa zbláz-
nil! Nakoniec 
však súhla-
sila a pustili 
sme sa do úprav. 
Zo začiatku nám prišiel 
pomôcť kamarát a postupne 
sa pridávali aj dobrovoľníci, 
ktorí majú záľubu v lietaní.  
Vzhľadom na minimálny 
rozpočet som si nesmierne 
vážil akúkoľvek pomoc, a tak 
sa postupne začal chátrajúci 
areál meniť v celkom pekné 
prostredie, aj keď našimi 
susedmi sú silážna jama a 
zberný dvor. Počas rekon-
štrukcie sme si vybudovali 
veľmi dobré vzťahy, či už so 
spoločnosťou Donaufarm, 
s. r. o, kde pani riaditeľka 
Zuzana Benešová bola veľ-
mi ústretová, s miestnym 
mäsiarom Jankom Daridom 
a v konečnom dôsledku aj so 
Šanim, rómom zo zberného 
dvora, ktorý je vždy ochot-
ný pomôcť. Samozrejme, 
nesmiem zabudnúť ani na 
pána primátora a mestské 
zastupiteľstvo, ktorí tiež vo 
veľkej miere podporili tento 
projekt. Bez ich súhlasu by 
to nešlo.        
Aeroklub DREAM AIR začal 
svoju prevádzku 2. augusta 
2014, kedy sa konalo sláv-
nostné otvorenie. Priletelo 
viac ako 20 aeroplánov zo 
všetkých kútov Slovenska, 
nechýbalo občerstvenie a 
stánky s rozličným tovarom. 
Po príhovore pána primáto-
ra a slávnostného strihania 

pásky, ako to už býva zvy-
kom, sa dobrovoľní hasiči 
zo Šamorína postarali o 
vodnú bránu na vzletovej 
a pristávacej dráhe, ktorej 
dĺžka je 650 m a šírka 35 m. 
Po úvodnom vzlete dvoch 
lietadiel typu DYNAMIC a 
letovej ukážke sa postupne 
prezentovali aj ostatné aero-
plány. Zišlo sa pomerne dosť 
návštevníkov, ktorí si mohli 
vyskúšať aj samotný let a 
práve o túto atrakciu bol 

e n o r m n ý 
záu-

j em. 
Večer, keď sa obloha 
vyprázdnila, začala v areá-
li video oldies párty, ktorá 
trvala až do skorého rána. 
V súčasnosti má aeroklub 
DREAM AIR za sebou už 
niekoľko podujatí. Mali sme 
oslavu 60. narodenín, veľmi 
romantický let nad Gabčíko-
vom na 21. výročie svadby, 
zážitkový let od maminy pre 
syna na 15. narodeniny  s 
možnosťou skúsiť si piloto-
vanie a mnoho iných akcií. 
Od 1. októbra 2014 sme 
sprevádzkovali aj leteckú 
školu a plánujeme aj podu-
jatia nielen leteckého cha-
rakteru. Uvediem príklad:  
6. decembra 2014 od 10.00 
do 14.00 hod. sa uskutoční 
mikulášska párty pre deti 
trochu nezvyčajným spô-
sobom, pretože Mikuláš s 
čertom a anjelom prídu nie 
na saniach so sobmi, ale 
priletia na vrtulníku. V are-
áli bude pripravený bohatý 
program pre deti v spolu-
práci s detským folklórnym 
súborom Prvosienka, účasť 
potvrdili  šamorínski hasiči, 
záchranári, polícia, a prídu 
aj motorkári. Bude možné 
previezť sa na hasičskom 
aute so zapnutou sirénou, 
pozrieť si ukážku policaj-
ného zásahu, vyskúšať si 
policajné vesty a vysielačky, 

a nahliadnuť do 
záchranárskeho 
auta. Mladí požiar-
nici nám predvedú 
jednu z ich uká-
žok a motorkári 
budú rozdávať 
deťom rôzne slad-
kosti. Samozrej-
me, nebude chý-
bať občerstvenie 
pre deti a rodičov. 
Zlatým klincom 
programu bude možnosť sa 
preletieť v helikoptére, ktorú 
bude pilotovať sám Mikuláš! 
Bližšie informácie na tele-
fónnom čísle 0948 109 366 
alebo na dreamair@dreama-
ir.eu. 
Okrem toho je každý víkend 
náš areál dostupný pre verej-
nosť, pripravené je občer-
stvenie a možnosť vyskú-
šať si let až pre tri osoby 
súčasne na rôznych typoch 
lietadiel, spojený s možnos-
ťou pilotáže lietadla pod 
dozorom profesionálneho 
pilota. Zodpovedne môžem 
povedať, že je to neuveriteľ-
ný zážitok. Mnohí si to už 
skúsili, a všetci odchádzajú 
nadšení. Možno si položíte 
otázku bezpečnosti. Všetky 
lietadlá prechádzajú prísny-
mi kontrolami, a naši piloti 
majú nalietaných viac ako 
tisíc hodín a sú zároveň aj 
inštruktormi leteckej školy. 
Takže niet sa čoho báť, je 
to len strach z neznámeho, 
ale po odlepení sa od zeme 

sa ten strach vytratí.  Nie je 
problém vopred sa objednať, 
alebo len tak nás navštíviť. 
Všetci absolventi dostanú na 
pamiatku diplom s podpi-
som pilota a celého DREAM 
AIR teamu.  
Na záver by som chcel podo-
tknúť, že spoločnosť DRE-
AM AIR rešpektuje súkro-
mie miestnych obyvateľov, 
nelieta nízko nad Mliečnom. 
Všetci naši piloti sú už o 
tom poučení. Mliečno nie je 
zakázaný vzdušný priestor, 
každý pilot musí dodržiavať 
predpísanú výšku a okrem 
toho je Šamorín zároveň aj 
výstupným bodom riade-
ného okrsku CTR Bratisla-
va-Štefánik. Dopravné lie-
tadlá, ktoré denne križujú 
túto oblasť pre priblíženie 
na dráhu 31, nemajú nič 
spoločné s naším aeroklu-
bom. Občas sa stane, že sa 
v našom priestore objaví aj 
iný ultralight, ale to už my, 
bohužiaľ, nevieme ovplyvniť. 

Radoslav Fiala

Nachádzame sa v Šamoríne na Bratislavskej ulici 35A. Je 
to zrekonštruovaná hala, v ktorej sme pripravili pre Vás tri 
bedmintonové kurty s rozmermi podľa oficiálnych noriem, 
biliard a stolný tenis. Môžete tak spoznať čaro bedmintonu, 
ktoré Vás dostane do varu a pri ktorom si vylepšíte kondičku 
a upravíte svoju hmotnosť. Bedminton môžu hrať ľudia všet-
kých vekových kategórií. 
Ponúkame Vám možnosť zapožičať si rakety a zakúpiť si 
košíky. V súčasnosti prebiehajú tréningy pre malé a väčšie 
deti a pre dospelých, na ktoré sa môžu prihlásiť aj ostatné 
deti alebo dospelí, ktorí sa chcú naučiť hrať bedminton. Rea-
lizujeme pravidelne turnaje pre mužov, žien a detí, ktorí si 
tak môžu preveriť svoje zdatnosti s ostatnými. Veríme, že 
bedminton si v Šamoríne nájde stálych fanúšikov a prinesie 
do nášho mesta ďalší zaujímavý športový relax.  

 Pavol Putnoky

ZAUjímAvý športový relAx
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Alexander Strieženec
Hudobný život v Šamoríne 
a jeHo okolí  (30)
Vešajú kata... Doteraz som sa 
tomu vyhýbal, no prišiel čas 
aj na hodnotenie našej kapely 
Deja vu. Je jasné, že naša skupi-
na je až do špiku kostí šamorín-
ska. V počiatkoch nás prichýlil 
riaditeľ kultúrneho strediska 
Tibor Domsitz, šamorínsky kul-
turák je odvtedy našou základ-
ňou a domovom.
Prvý koncert kapely sa konal v 
roku 1999 ako výsledok malého 
podvodu. Jeho podstatou bolo 
to, že sme nacvičili program 
budapeštianskeho speváka 
Tamása Berkiho bez toho, aby 
sme s ním o tom konzultovali. 
Potom som mu zavolal a pozval 
na spoločný koncert... Ponuku 
mohol aj odmietnuť, no neod-
mietol ju. Spoločne sme koncer-
tovali v malej sále bratislavské-
ho Istropolisu. V tom čase už 
v kapele hrali kmeňoví hudob-
níci (Tibor Kanik – gitara, Jozef 
Konrád – basová gitara, Alex 
Strieženec – bicie), na spomí-
nanom koncerte s nami hral na 
gitare aj František Kosa a saxo-
fonista Vlado Valentovič. Reper-
toár sme už teda mali, hoci bolo 
jasné, že z finančných dôvodov 
nemôžeme s Tamásom Berkim 

spolupracovať nepretržite. Vte-
dy prišiel do kapely András Vaj-
da, neskôr zasa András Kotiers. 
V tejto zostave sme hrali jedno 
desaťročie, ktoré bolo veľmi 
úspešné. Deja vu je postavené 
na troch spomínaných hudob-
níkoch, k zmenám dochádzalo 
najmä pri hráčoch na dychové 
nástroje. Hrali s nami skvelí 
hudobníci, napríklad slovenská 
džezová legenda Juraj Henter 
hral v našej kapele dva roky. 
Saxofonisti  Miroslav Poprádi 
a Nikolaj Nikitin dnes patria 
medzi najlepších slovenských 
džezových hudobníkov. S Niki-
tinom príležitostne hrávame 
aj dnes. Na tomto mieste treba 
ešte uviesť dve mená: saxofo-
nistu Simona Luptáka a trub-
kára Michala Resetku. Deja vu 
je typická klubová kapela, hoci 
často aj koncertuje. Hrali sme 
vo väčšine domácich klubov. 
Medzi pamätnými vystúpenia-
mi musím bezpodmienečne 
spomenúť, že sme dvakrát hrali 
na festivale Sziget, no hrali sme 
aj v Prahe (Všebaráčnická rych-
ta) a Varšave (Barakuda klub). 
Pravda, predstavili sme sa aj vo 
Viedni, napríklad v klube Cafe 

Concerto. Spomedzi domácich 
vystúpení sú najvyššou métou 
Bratislavské džezové dni, na 
ktorých sme hrali v roku 2004.
Kapela Deja vu mala tri väčšie 
projekty. Jedným z nich bola 
Kufríková galéria, kedy sme 
usporiadali dve putovné výsta-
vy. Výstava Jazz-foto Slovakia 
prezentovala práce najlepších 
slovenských fotografov. Druhá 
výstava Hudba v krivom zrkadle 
prezentovala tvorbu karikatu-
ristov z vyšehradských krajín 
na hudobnú tému. Obe výsta-
vy sme úspešne prezentovali v 
kluboch. Dodnes funguje Deja 
vu klub, ktorému sa od roku 
2002 podarilo vypracovať medzi 
najlepšie domáce kluby. Na 
klubových večeroch sme mali 
popredných hostí ako András 
Lovasi, Tamás Somló, Judit 
Hernádi, Soma, András Hajós, 
István Vágó, Attila Kaszás atď. 
Spomedzi domácich umelcov 
spomeniem Petra Lipu, Pavla 

Hammela, Szidi Tobias či Cson-
gora Kassaiho. S týmito známy-
mi osobnosťami sme v našom 
klube nielen diskutovali, ale u 
nás väčšinou za sprievodu našej 
kapely aj vystúpili. Deja vu klub 
okrem toho pravidelne vytvára 
priestor pre amatérske kapely a 
literárne podujatia.
Tretím projektom je letný fes-
tival Deja vu Party, ktorý sa 
koná v znamení pokojného 
spolunažívania národnos-
tí. Pracujeme už na príprave 
piateho ročníka festivalu. S 
Tamásom Berkim sme neustá-
le v kontakte, máme spoločný 
program, ktorý sme okrem 
iného uviedli aj v Bratislave 
v rámci podujatia Hudobné 
leto. S Tamásom Berkim naj-
bližšie vystúpime 14. novem-
bra na festivale Jazz  Blues 
Jamboree v novozámockej 
športovej hale Milénium.
Kapela v súčasnosti pripravuje 
nové cédečko.

Deja vu 2002

Koncom septembra sa v Zák-
ladnej škole umenia uskutočnil 
koncert kapely Csalló. Hoci to 
bolo dávnejšie, rada na túto 
skvelú atmosféru spomínam. 
Táto kapela zameraná na maďar-
skú  ľudovú hudbu pretrváva už 
37 rokov, a že o ich hudbu je stá-
le záujem, sa potvrdilo aj v tento 
večer. Sála bola totiž plná ľudí, 
ktorých ich hudba baví a napĺ-
ňa. Mali sme si možnosť vypo-
čuť niekoľko piesní, ktoré boli 
odprezentované nielen samot-
nými členmi skupiny, ale aj ich 
hosťami, ako boli Tibor Lelkes, 
György Varsányi, Péter Hecht, 
Myrtil Nagy, György Füzék a 
tiež Csali súbor. Ten pozostáva 
z mladých hudobníkov, nadšen-
cov ľudovej hudby.
Zúčastnila som sa už mnohých 

koncertov klasickej hudby,  a 
hoci som jej veľkým milovní-
kom,  koncert takéhoto druhu je 
o niečom úplne inom. Nesie sa v 
ňom duch tradícií, ľudskosti, pri-
rodzenosti, ale najmä úprimnos-
ti. Takáto rozmanitosť a súhra 
sa len ťažko hľadá v žánrovo 
inej hudbe. V piesňach našich 
predkov sa skrývala radosť, ale 
často i smútok. Sú to príbehy 
nesúce sa melódiou dlhé roky, 
z generácie na generáciu. A 
preto nie je nič úprimnejšie, 
ako spev od srdca. Prirodze-
ný a bezprostredný. Taký som 
mala možnosť počuť aj teraz v 
podaní Sylvie Hideghéty.  A nie-
len v rámci súboru, ale aj v sólo 
piesni Magyarszováti. O muzi-
kantoch platí to isté. Od prvej 
piesne Somorjai Koronára süt a 

nap,  ktorej názov niesol aj tento 
večer, až po posledný prídavok.  
Bolo cítiť, že majú ľudovú hudbu 
skutočne radi a preniesli to i do 
hrania. Či už v baladách alebo 
tanečných piesňach. Muzika a 
radosť  z muzicírovania sa pre-
niesla aj na ľudí v publiku a neje-
den si pospevoval. 
Vieme, že voľakedy nebolo toľko 
možností, ako dnes. Ľudia sa 
zabávali len hudbou, tancom, 
spevom. Hlavne v zime, keď 
nebola robota, sa stretávali na 
tancovačkách a rôznych zába-
vách. Ani vymoženosti neboli 
také, ako dnes. Nerobili si ťažkú 
hlavu z toho, ak mali na husliach 
len jednu strunu alebo nebo-
daj nepoznali pieseň, ktorá sa 
im rozkázala. Správna technika 
hrania bola pre nich tiež cudzia. 
Mali uši a hlavne chuť hrať a tešiť 
tým ľudí naokolo. Viac nebo-

lo treba. V podstate i my sme 
boli súčasťou jednej z takýchto 
zábav, len v trochu komfortnej-
šom prostredí  a v inej dobe. 
Koncert sa teda vydaril a hlavne 
mal u návštevníkov úspech. Ak 
by sa dalo, určite by si vyžiadali 
viac piesní a užívali by si tento 
okamih oveľa dlhšie.
Hudobníci z Csalló patria medzi 
obľúbených muzikantov, ktorí 
absolvovali mnoho koncertov, a 
nielen u nás, ale aj v zahraničí. 
Je prínosné pre spoločnosť mať 
takúto muziku, hudobníkov a 
spevákov, ktorí nám pripomí-
najú hudbu našich predkov. Už 
len zostáva veriť, že svoju lásku 
k hudbe, úctu k tradíciám budú 
rozdávať aj naďalej a že opäť 
budeme mať možnosť  navštíviť 
takýto koncert, kde sa hudba, 
spev a tanec spája v jedno.

Emília Lengyelová

hUdbA, spev A tAnec
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Darina Hamarová: 
Slzy muža

Strhujúci príbeh o láske a 
zločine inšpirovaný skutoč-
nými udalosťami!
Nezávislý novinár 
dostane od svojej 
tajnej lásky, šéfre-
daktorky Jany, 
úlohu, ktorá je 
preňho veľkou 
profesionálnou 
výzvou. Venu-
je sa prípadu 
spred dvadsiatich 
rokov, keď bohá-
ča Michala odsú-
dili za znásilnenie a vraždu 
jeho mladej priateľky. Pre-
niknúť za Michalovu hrubú 
stenu nedôvery k vonkajšie-
mu svetu nie je jednoduché, 
no v mene lásky k zavraž-
denej dievčine napokon 
redaktorovi otvorí dvere do 

svojho domu i do vlastné-
ho vnútra. Giu postupne 
odhaľuje nové fakty, ktoré 
ho šokujú. Kladie si otáz-

ku, či milovať je 
zločin a či láska 
a hriech idú ruka 
v ruke. Napokon 
si uvedomí, že 
nič nemusí byť 
také, ako sa zdá, 
a že aj spravod-
livosť môže byť 
slepá. Autorka sa 
vo svojej prvo-
tine inšpirova-
la skutočnými 

udalosťami z roku 1991, 
keď na samote medzi dvo-
ma okresnými mestami na 
juhu stredného Slovenska 
našiel náhodný turista mŕt-
volu mladej ženy. Tento prí-
beh je základným motívom 
románu.

reDi TlHabi: 
africká láSka

 Corinne žije vo Švajčiarsku 
a usiluje sa začať nový život, 
ktorý by sa nespá-
jal s jej africkým 
príbehom. Cestuje 
po svete, no všade 
sa jej cnie za Afri-
kou. Preto prijíma 
ponuku, aby zachy-
tila životné príbehy 
najchudobnejších 
obyvateľov Kene a 
priblížila ich čitate-
ľom. Opäť cestuje 
do Nairobi a stre-
táva sa s obyvateľmi Kibery, 
jedného z najväčších slumov. 
Keď už je v Keni, rada by 
sa opäť stretla aj s rodinou 
bývalého manžela, sambur-
ského bojovníka Lketingu. 
Na poslednej návšteve však 
svojim príbuzným sľúbila, 

že keď zasa príde, privedie aj 
Lketingovu dcéru Napirai, s 
ktorou pred šestnástimi rok-
mi za dramatických okolnos-

tí od manžela 
utiekla. Otec a 
dcéra sa od tých 
čias nevideli. 
Preto Corinne 
túžobne oča-
káva dcérino 
rozhodnutie, že 
chce ísť navští-
viť príbuzných 
do Kene. Púta-
vé a dojímavé 
príbehy ľudí zo 

slumu napokon aj v Napirai 
prebudia túžbu navštíviť kra-
jinu, kde sa narodila. Matka 
s dcérou sa teda vydávajú na 
dobrodružnú cestu do afric-
kého buša, kde na ne okrem 
širokého príbuzenstva čakajú 
ďalšie vzrušujúce zážitky.

medZinárodný deň knižníc

V Gymnáziu Milana Ras-
tislava Štefánika sme 24. 
októbra oslavovali Medzi-
národný deň knižníc. Ten-
to deň sa vyhlasuje od roku 
1999 a jeho hlavnou úlohou 
je propagácia knižníc. Roz-
hodli sme sa preto predsta-
viť našim malým primánom 
školskú knižnicu zábavnou 
formou. 
Veľká väčšina z nich sa v nej 
ocitla prvýkrát, a jedným slo-
vom boli unesení. Na prvý 
pohľad bolo zrejmé, že ide o 
nadšených priateľov kníh. 
Unesené sme však boli aj 
my, pani učiteľky, pre ktoré 
si žiaci pripravili prezentá-
cie, ktorých témou boli zase 
knihy. Žiaci sa pripravili nao-
zaj svedomito a svoje obľú-

bené knihy nám predstavili 
formou originálnych plagá-
tov a vo väčšine prípadov si 
so sebou priniesli aj samot-
né knihy. 
Dospeli sme ku skutočne 
potešujúcemu záveru. Žiaci 
veľa a radi čítajú a ich čitateľ-
ský okruh je vskutku široký. 
Objavili sa knihy rôznych 
žánrov, tém a hrúbok. Niek-
torí žiaci sa s nami dokonca 
podelili o svoje nápady na 
pokračovania a alternatívne 
konce. 
Keďže boli ich prezentácie 
skutočne vydarené, nemohli 
sa obísť bez odmeny. Kaž-
dý žiak si za svoju snahu a 
nadšenie vyslúžil čokoládu 
a potlesk. Ani sa nedá pove-
dať, čo z toho si užívali viac. 

Naši primáni sú však plní 
prekvapení, a preto sa im 
podarilo vyčariť nám úsmev 
na perách hneď niekoľko-
krát. Jednou z takýchto situ-
ácií bolo odovzdávanie dar-
čekov nám, pani učiteľkám. 
Vlastnoručne nám vyrobili 
záložky do kníh, ktoré my 
ako náruživé čitateľky určite 

využijeme. Na záver môžem 
dodať iba toľko, že to bolo 
veľmi príjemne strávené 
dopoludnie pre každého 
zúčastneného. Hlavnou 
tému boli knihy a radosť 
z ich čítania. Naša škol-
ská knižnica určite získala 
nových čitateľov. 

Mgr. Miroslava Fabanová

Október v Klube slovenských  čitateľov pri Mestskej knižni-
ci Zsigmonda Zalabaiho bol opäť niečím výnimočný. Hos-
ťom bola redaktorka časopisu Život a spisovateľka Monika 
Macháčková, o ktorej vysvitlo, že je „tak jednou nohou“ (po 
mame) Šamorínčanka. Jej knihy vychádzajú vo vydavateľstve 
EvitaPress a riešia väčšinou problémy mladých žien. Je to prí-
jemné, oddychové čítanie. V časopise Život sa s jej menom 
stretávame v rozhovoroch so zaujímavými ľuďmi, hlavne z 
oblasti kultúry. Beseda bola veľmi priateľská, spontánna, 
dozvedeli sme sa veľa zaujímavostí z autorkinho pracovného 
i súkromného života.                                        (Š.K.)
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Správy meSTSkej polície

ešte sa nezačala zima a 
už sú obrovské problémy 
s osobami, ktoré majú za 
trvalé bydlisko označené 
mesto Šamorín, ale aj cez-
poľnými. zdržiavajú sa v 
pivničných priestoroch, v 
schodištiach, vestibuloch 
obchodných domov, kde sa 
správajú vulgárne, nedôs-
tojne, pijú, fajčia atď. mest-
ská polícia denne má nie-
koľko výjazdov k takýmto 
prípadom. ale, žiaľ, pri 
výjazdoch naše možnosti 
aj končia. nie je to pritom 
neochotou či nevôľou zasa-
hujúcich policajtov. na 
vine je deravá legislatíva 
na tomto úseku. asociáli 
sú si toho vedomí, že majú 
„priestupkovú imunitu“, to 
znamená: prípadná poku-
ta za páchaný priestupok 
od nich nie je vymožiteľ-
ná, lebo ich financie stačia 
len na niekoľko fliaš „čuča“ 
denne, a trovy exekučného  
konania by boli len záťa-
žou pre mestský rozpočet. 
Takto sa stráca aj výchovný 
účinok pokuty. 
• 29. septembra o 9.45 hod. 
pri hliadkovaní v centre mes-
ta bolo zistené, že maloletá 
občianka z Rumunska žobre 
peniaze od občanov, dokon-
ca bola bez dozoru dospelej 
osoby. Bola predvedená na 
OO PZ Šamorín, ktoré prí-
pad ďalej rieši.

• 1. októbra v čase o 9.30 
hod. bolo preverené ozná-
menie, že  na Kasárenskej ul. 
medzi stromami je vysypaný 
komunálny odpad – mechy, 
polystyrén, starý nábytok a 
iné. Medzi odpadom bol náj-
dený neplatný cestovný pas 
na meno obyvateľky z Brati-
slavy. Na mieste bola vyho-
tovená aj fotodokumentácia 
a do prípadu je zapojená aj 
MsP v Bratislave za účelom 
vypátrania dotknutej osoby a 
doriešenia prípadu založenia 
divokej skládky.
– o 11.33 hod. hliadka zazna-
menala ďalší úspech pri pátra-
ní po páchateľovi krádeže 
alkoholu v obchodnom dome  
SD Jednota. Podľa  získaného 
popisu sa začalo pátranie pre 
políciu dobre známeho reci-
divistu. Po krátkom čase bol 
vypátraný a zadržaný pácha-
teľ, ktorý v týchto dňoch by 
už mal odpykávať trest odňa-
tia slobody aj za ostatné krá-
deže, z ktorých bol usvedče-
ný.
• 10. októbra 8.00 hod. bolo 
zistené, že  na Gútorskej ces-
te je rozsypaný štrk. Podľa 
stopy rozsypaného štrku bol 
zistený priestupca, ktorému 
bola uložená bloková pokuta. 
Aj komunikáciu musel očistiť. 
18. októbra o 23.15 hod. 
v jednom z bytov na Kasá-
renskej ulici sa ozýval hluk a 
krik. Hliadka zistila, že sa tam 

koná rodinná oslava. Spoloč-
nosť bola upozornená, že v 
prípade pokračovania v ruše-
ní nočného pokoja vec bude 
riešená v blokovom konaní.
22. októbra o 8.30 hod. bol 
odchytený túlavý pes, ktorý 
mal identifikačné číslo, pod-
ľa ktorého sa zistila majiteľ-
ka, ktorá si psa prevzala. Za 
porušenie VZN jej bola ulože-
ná bloková pokuta.
23. októbra o 21.00 hod. sa 
na stanicu MsP dostavil maji-
teľ psa, ktorý bol cez deň 
odchytený. Menovanému 
bola uložená za voľný pohyb 
psa VZN č. 2/2010 §5 odst. 2  
bloková pokuta.
• 26. októbra o 15.30 hod. 
bolo oznámené, že na poze-
mok bývalého podniku 
Vodohospodárska výstavba 
za cintorínom vchádza sku-
pinka  mladých. Nakoľko je 
to smutne známe miesto, kde 
sa stretávajú bezdomovci, 
narkomani a rôzni asociáli, 
miesto bolo prekontrolované. 
V čase prehliadky sa však už 
tam nikto nenachádzal. V rui-
nách budovy však bol nájdený 
ukrytý horský bicykel zelenej 
farby, ktorý, nakoľko bol bez 
majiteľa, bol prepravený a 
uložený na stanici MsP.
• 27. októbra v poobedňaj-
ších hodinách na Bratislav-
skej ceste pri reštaurácii Bašta 
bol nájdený na zemi ležiaci 
muž. Nakoľko boli zistené   

poranenia na dotyčnom, k 
prípadu bola privolaná RZP, 
ktorá zraneného  ošetrila a 
previezla do dunajskostred-
skej nemocnice.

vidieť a byť videný!
Aktuálna téma dnešných dní. 
Zákon o cestnej premávke 
č. 8/2009 Z. z. jednoznačne 
vymedzuje základné povin-
nosti účastníkov cestnej pre-
mávky, do ktorej  kategórie 
patria aj chodci. Používania 
chodníka už začína byť samo-
zrejmosťou. Horšie je to s 
používaním reflexných prv-
kov alebo odevu s reflexnými 
prvkami. Táto povinnosť pre 
chodcov platí nielen mimo 
obce, ale aj v obci, ak idú 
po krajnici alebo po okraji 
vozovky. V prípade poruše-
nia tejto povinnosti môže byť 
chodec pokutovaný. Pokuta 
je lepší prípad. Stret chodca 
s vozidlom však jednoznačne 
dopadne podstatne horšie, 
lebo vodič, ktorý dostatočne 
a včas nevidí chodca, nedoká-
že dostatočne rýchlo zareago-
vať a patrične sa mu vyhnúť. 
Reflexné prvky môžete použiť 
blízko ku kolenám, vo výške 
pásu alebo ramena, na prilbe, 
nalepiť na podrážky topánok, 
školské tašky, kočíky. Veľmi 
dôležite je, aby táto ochrana 
bola použitá na k vozovke pri-
vrátenej strane tela, a nie ku 
krajnici.

Paraolympionik Jakub Nagy bol v Číne
nA ms skončil štvrtý

Aj rok 2014 vyšiel pre slo-
venského paraolympioni-
ka Jakuba Nagya na výbor-
nú.
„Vrcholom boli Majstrov-
stvá sveta v Číne. V indivi-
duálnej súťaži som nepo-
stúpil zo základnej skupi-
ny, ale v súťaži družstiev 
sme skončili na štvrtej 
priečke,“ prezradil Jakub.
Ten v roku 2014 sa zúčast-
nil na štyroch kvalitných 
medzinárodných poduja-
tiach. Okrem už spomína-
ných MS súťažil v Kanade, 
Anglicku a Portugalsku. 

Keďže na všetkých troch 
pretekoch skončil v prvej 
desiatke, vo svetovom 
rebríčku je zo 71 preteká-
rov v bocci na 22. mieste. 
Oproti ostatnému roku je 
to posun vyššie o osem 
priečok.
V súťaži družstiev je Slo-
vensko na štvrtom mieste, 
čo je historický úspech. 
V tomto roku Jakub bude 
štartovať ešte na Majstrov-
stvách Slovenska a stane 
sa z neho vysokoškolský 
študent.

Tibor Duducz
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máme svetové prvenstvo
Tradícia zostala zachovaná. V októbri sa uskutočnil už 23. 
ročník Samaria Cupu v šerme kadetiek. Podujatie bolo záro-
veň jednou z podujatí Európskeho pohára. A môžeme smelo 
vyhlásiť: šamorínska súťaž je najlepšia zo všetkých zastávok 
prestížnej celoročnej súťaže.

„Šamorín leží na výbornom 
mieste, 80 percent súťa-
žiacich prichádza autami. 
Ponúkame tak ubytovanie, 
ako aj stravovanie na vyso-
kej úrovni. Za to patrí vďaka 
organizátorom, ktorí boli 
pri našom podujatí počas 
predchádzajúcich ročníkov. 
Všetci sa veľmi radi vraca-
jú do Šamorína,“ uviedol 
hlavný organizátor tohto-
ročného podujatia Zoltán 
Sármány.
Keďže šamorínska športo-
vá hala T18 sa momentálne 
rekonštruuje, tohtoročný 
Samaria Cup sa uskutoč-
nil v Malinove. Podujatia 
sa zúčastnilo 158 kadetiek, 

ktoré boli z dvadsiatich kra-
jín, z 64-och klubov. Až 95 
percent všetkých preteká-
rok sa zúčastnila Samaria 
Cupu. Oproti minulého 
ročníka v tomto roku prišli 
na podujatie aj kadetky zo 
Singapuru, z Egypta, z Bie-
loruska a z Moldavska.
,,Finančné pokrytie zabez-
pečilo mesto Šamorín a 
náš klub. Musím však spo-
menúť členov šamorínske-
ho klubu, rodičov, ktorí 
nám pomáhali. Bez nich by 
Samaria Cup nebol. Patrí 
im veľká vďaka,“ pokračoval 
Zoli.
Zo všetkých zastávok 
Európskeho pohára práve 

Samaria Cup stojí na naj-
vyššom mieste. Napríklad 
v Manchesteri štartovalo 
iba 77 kadetiek (z toho 38 
zahraničných), vo Viedni 
129 (116). V nemeckom 
Tauberbischofsheime (v 
Mekke šermu) bolo síce 203 
štartujúcich, ale z toho iba 
139 zo zahraničia. V Šamo-
ríne až 147 šermiarok bolo 
mimo našich hraníc.
Čo sa týka výsledkov, víťaz-

kou 23. ročníka Samaria 
Cupu sa stala Ruska Marta 
Martyanova, majsterka sve-
ta z roku 2013. Zo Šamorí-
na bola najlepšia Rita Pirk, 
ktorá bola zároveň naj-
úspešnejšia slovenská pre-
tekárka.
A ako sa lúčili zahraničné 
športovkyne so Samaria 
Cupom? Vrátime sa, o rok 
sme tu opäť.

Tibor Duducz

šAmorínski kAjAkári 
A kAnoisti sú nAjlepší

KCK Šamorín aj tento rok 
vyhral bodovaciu súťaž Slo-
venského zväzu rýchlostnej 
kanoistiky, Slovenský pohár. 
Náš klub je tak spomedzi 
19 klubov po piaty raz bez 
prerušenia najlepší. Vďačí-
me za to v prvom rade tímu, 
ktorý si bez ohľadu na čas a 
energiu kvalitne vykonáva 
svoju prácu, trénuje súťa-
žiacich a organizuje činnosť 
klubu. No rovnako dôležitá 
je aj pomoc rodičov a spon-
zorov, bez ktorých by sme 
neboli už päť rokov najlep-
ší. Súťažnú sezónu sme v 
dobrej atmosfére ukončili 

v našej lodenici na hodno-
tiacej schôdzi a následnej 
párty. Výsledky svojich zve-
rencov hodnotili naši tréneri 
Jenci Honti, Csaba Orosz, 
Árpi Sándor, Zsuzsa Sere-
giová, ujo Pista Székely, 
Matyi Tesárik a Gejza Vass. 
Pre nedostatok miesta však 
teraz naše výsledky neuve-
diem. 
Dobrý kolektív, ktorý sa 
nám podarilo vytvoriť, nás 
napĺňa optimizmom aj do 
nasledujúcej sezóny. Očaká-
vam teda šieste víťazstvo!

Imrich Tóth, 
predseda KCK Šamorín

prítomní boli Aj mAjstri svetA
V prvý piatkový deň mesiaca október bolo v Čilistove plno. 
Krásny park v okolí hotela Kormorán obsadili deti. Môžeme 
smelo vyhlásiť, že 4. výber športových odvetví, ktorého orga-
nizátorom bol Csaba Orosz, vyšiel na výbornú.

„Takúto vec som videl prvý-
krát v Maďarsku. Som veľ-
mi rád, že táto udalosť sa 
organizuje v našom meste 
pravidelne,“ uviedol Csaba 
Orosz, predseda komisie 
športu a mládeže pri MsZ.  
V Čilistove sa predstavilo 
osem športových odvetví. 
Iba futbalový klub FK Šamo-
rín neprijal pozvanie organi-
zátorov.
Deti si mohli vyskúšať zápa-
senie na ozajstnej zápasníc-

kej žinenke, mohli si sadnúť 
do ozajstného kajaku, mohli 
si obliecť šermiarske obleče-
nie.
,,Po prvom ročníku výberu 
športových odvetví sa počet 
prihlásených detí do športo-
vých klubov sa zdvojnásobil. 
Samozrejme, dnes nemáme 
také vysoké číslo. Veľa detí 
sa totiž akcie zúčastnilo už 
tretíkrát,“ pokračoval Csaba 
Orosz.
Štvrtého ročníka výberu 

športových odvetví z troch 
šamorínskych základných 
škôl sa zúčastnilo 800 detí.
Csaba každý rok pripraví 
pre deti prekvapenie. Teraz 
si zavolal špičkových kaja-
károv. Prítomní boli viac-
násobní majstri sveta Erik 
Vlček s Jurajom Tarrom, ako 
aj súčasní najlepší šamorín-
ski kajakári Gábor Jakubík a 
Tibor Linka. ,,Deti sa s nimi 

porozprávali, získali od nich 
podpisy, odfotili sa s nimi,“ 
prezradil predseda komisie 
športu a mládeže. 
,,Ukázalo sa, že pár hodín na 
výber športového odvetvia je 
málo. Boli by sme radi, keby 
piaty ročník výberu športo-
vých odvetví bol celodennou 
akciou,“ dodal Csaba Orosz.

Tibor Duducz
Foto: Ján Čikovský
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24. augusta 2014 sa narodil 
noel lione Hencze, 12. 
septembra carolina mária 
jáger, 18. septembra miloš 
Gallovič, 23. septembra 
noel Takács, 24. septembra 
filip krajčí, 28. septem-
bra klaudia czédlová, 5. 
októbra alexandra ambru-
sová a milan Toman, 6. 
októbra Daniel orosz, 
10. októbra martina ruth 
Bertóková, 20. októbra 
rudolf benkovský, 22. 
októbra Dominik Dobsa a 
matúš jurčovič, 21. októbra 
márk petényi, 25. októbra 
Gregor kolenčiak, 29. 
októbra andrás katona. 
Veľa šťastia, novorodenci!

4. októbra 2014: ladislav 
Tóth a Alexandra Šaran-
ská, peter brindza a 
zuzana neupauerová, 11. 
októbra 2014: Tamás Szabó 
a kinga zima, 25. októbra 
2014: imrich Deák a lívia 
borárosová, robert both a 
klaudia varga.
 Gratulujeme!

NARODENIA

UZAVRELI MANŽELSTVO

28. septembra 2014 zomrel 
vo veku 34 rokov alexander 
Sárközi, 29.  septembra 
vo veku 88 rokov katarína 
kramerová, 30. septembra 
vo veku 46 rokov Ľudovít 
kvassay, 1. októbra vo veku 
84 rokov Estera Bódisová, 
4. októbra vo veku 82 rokov 
eugen nagy, 7. októbra vo 
veku 60 rokov ján Sumec, 
8. októbra vo veku 93 rokov 
mária vavríková a vo veku 
46 rokov Tibor lepi, 19. 
októbra vo veku 69 rokov 
Terézia nagyová, 20. 
októbra vo veku 72 rokov 
zoltán varga, 22. októbra 
vo veku 72 rokov margita 
vyskočová, 26. októbra vo 
veku 49 rokov eugen lévai, 
28. októbra vo veku 71 rokov 
edita volicsová, 29. októbra 
vo veku 74 rokov Helena 
Tosecká, 31. októbra vo veku 
85 rokov izabela borosová.
Česť ich pamiatke!

ÚMRTIA

NAŠI JUBILANTI

AT HOME GALLERY

Veľa zdravia, šťastia, lásky a 
pohody v kruhu najbližších 
prajeme tým občanom mes-
ta, ktorí v novembri dovŕšia 
70., 75., 80., 85. a viac rokov 
života: ján méry, ernest 
Mikóczi, Alžbeta Sztru-
hárová, irma vasiová, 
Anna Tóthová, Alžbeta 
lukácsová, ondrej Sár-
mány, július Sátor, kata-
rína kovácsová, alžbeta 
miklášová, mikuláš Szi-
tás, alžbeta koleszárová, 
alžbeta nagyová, alžbeta 
Tóthová, Terézia Vasiová, 
janka Stifterová, Ľudovít 

19. november 2014: vernisáž výstavy Monika a Bohuš Kubin-
skí: Deposit – 18.30 Výstava potrvá do 30. marca 2015.
www.athomegallery.org

károlyi, anna Timárová, 
Helena Gschwandtnerová, 
estera farkašová, agneša 
czvedlerová, karol Ürge, 
alžbeta csáderová, franti-
šek czúra, Dezider kovács, 
zuzana kovácsová, ján 
Schwarcz, valéria blažeko-
vá, ján piovár, Ľudovít 
méry, katarína zuštinová.

Základná organizácia Sloven-
ského Červeného kríža v Šamo-
ríne vyzvala darcov potrebných 
krvných skupín, aby 9. a 10. 
septembra darovali krv. Na 
výzvu zareagovali Renáta Csöl-
leová, Jozef Vodnyanszky, Jozef 
Tóth, Andrea Kovácsová, Mag-
daléna Mocsáriová a Mónika 
Kirchner. Vedenie organizácie 
darcom ďakuje aj v mene rodín, 
ktoré o pomoc požiadali.

V areáli parku hotela Kormo-
rán v Čilistove sa uskutočnili 5. 
zabíjačkové slávnosti spojené 
so súťažou vo varení guláša. 
Nádherné jesenné počasie pri-
lákalo do Čilistova stovky náv-
števníkov nielen zo Šamorína, 
ale i blízkeho okolia. Všetci tí, 
čo merali cestu pod korunu 
vodného diela, si prišli na svoje, 
či už to bola ochutnávka jedál 
z čerstvej zabíjačky, kvalitných 
vín a ďalších špecialít typických 
pre náš región. Bohato bol 
zastúpený aj kultúrny program.

Ján Čikovský

poďAkovAnie
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Výstava Jána Kollároviča z Eliašoviec (na fotografii sprava), 
ktorý je členom Klubu výtvarníkov Galantská paleta, bola 
17. októbra otvorená vo Výstavnej siene Istvána Tallósa-Pro-
hászku. Výstava potrvala do 31. októbra.

Foto: Ján Čikovský

čilistovské viAnočné trhy
5. ročník vianočných trhov ponúka možnosť naladiť sa do 
vianočnej atmosféry s bohatým programom: Mikuláš, dar-
čeky pre detičky, detské programy v podaní detských ľudo-
vých súborov, materských a základných škôl zo Šamorína a 
okolia, hudobné a tanečné vystúpenia. Celý program bude 
ukončený veľkou vianočnou diskotékou. Zároveň tu budete 
môcť nájsť darčeky pre deti  na Mikuláša a pod stromček. 
Predajné stánky s dobrotami a vianočným tovarom budú žia-
riť od piatkového poobedia 28. novembra do sobotného (29. 
november) neskorého večera.

www.hotelkormoran.sk 
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Od 01. 11. do 30. 11. 2014.
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CHCETE MAŤ ŠTÍHLU POSTAVU A PEVNÉ TELO?
VYSKÚŠAJTE PRÍSTROJ SUN 400 XL !

Chcete byť pohyblivejšia – pohyblivejší
a mať štíhle telo bez celulitídy?
Využite k tomu najnovšiu technológiu – prístroj 
Perfects Forms SUN 400   . XL

Kombinácia infračerveného svetla a pohybu spôso-
buje behom veľmi krátkej doby viditeľné úspechy, 
ktoré sú výsledkom optimálneho spaľovania tuku.

Prístroj SUN 400 XL nájdete u mnoho lekárov a 
a terapeutov, v salónoch krásy alebo v reťazcoch
fitness centier v desiatich krajinách.

 Jeho účinky potvrdzuje mnoho štúdií zameraných na štíhlosť.

Prečo sa rozhodnúť pre SUN 400 XL?
 ucelený program pre celé telo
 mladá, pevná koža
 odpočinok, uvoľnenie, zdravší spánok
 pohyblivejšie kĺby
 zvýšenie celkového telesného dobrého pocitu
 ošetrenie s infračervenými lúčmi v spojení  

s pohybom je ideálna alternatíva pri všetkých 
chorobách spojených s vekom

Vedecké štúdia z celého sveta, ktoré sa zaoberajú 
s pozitívnym pôsobením infračerveného žiarenia 
ukazujú liečebný efekt tejto metódy.

SUN 400 XL má blahodárne účinky pri:

 chronických bolestiach
 bolestiach hlavy cievneho pôvodu
 chronickej nádche
 ochoreniach srdca a krvného obehu
 poruchách prekrvenia ( studené ruky a nohy )
 chronickej únave
 reumatických ochoreniach
 nedostatku motivácie
 strese
 problémoch s kĺbmi, artróze
 častých prechladnutiach
 bolestivých ochoreniach
 zápaloch vedľajších 

nosových dutín 
 ochoreniach dýchacích ciest
 príznakoch vyvolaných stresom
 poškodeniach UV lúčmi
 nadváhe ( odbúravanie tukových buniek )
 ochabnutej kože
 celulitíde
 kŕčových žilách 

Prístroj SUN 400 XL môžete vyskúšať v Komárne, 
v Dunajskej Strede, v Trnave, v Bratislave a v Trenčíne.

SZERETNE KARCSÚ ÉS FESZES TESTET?
PRÓBÁLJA KI A SUN 400 XL KÉSZÜLÉKET!

Szeretne karcsúbb és mozgékonyabb lenni?
Használja ki ehhez a legújabb technológiát – 
Perfects Forms SUN 400XL készüléket.

Az infravörös fény és a mozgás kombinációja 
nagyon rövid idő alatt látványos sikerhez vezet, 
ami az optimális zsírégetés eredménye.

A SUN 400 XL készülék megtalálható tíz ország 
számos orvosánál, szépségszalonban, 
gyógyászati központban és fitness centrumban.
   A gyógyító hatást alátámasztja több tanulmány, 
amely a karcsúságra összpontosít.

Miért döntsünk a SUN 400 XL mellett:
 komplex program az egész testnek

fiatalabb, feszesebb bőr 
 pihenés, kikapcsolódás, egészségesebb alvás
 mozgékonyabb ízületek
 fokozza a jó közérzetet 
 az infravörös fénykezelés a mozgással 

összekombinálva ideális alternatíva a korral járó 
betegségek esetén.

Az egész világ tudományos tanulmányai, melyek 
az infravörös fény jótékony hatásával foglalkoznak, 
kimutatják ennek a metódusnak a gyógyhatását.

A SUN 400 XL jótékony hatású

 krónikus fájdalmak
 ér eredetű fejfájások
 krónikus nátha
 szív- és érrendszeri 

betegségek
 stressz
 krónikus fáradtság
 kedvetlenség
 ízületi bántalmak, artrózis
 gyakori megfázás
 fájdalommal járó betegségek
 UV-ártalmak
 orrmelléküreg gyulladások
 légúti megbetegedések
 stressz okozta tünetek
 túlsúly / zsírsejtek bontása /
 petyhüdt bőr
 visszerek
 cellulitisz esetén

A SUN 400 XL készüléket kipróbálhatja Komáromban, 
Dunaszerdahelyen, Nagyszombatban, Pozsonyban
és Trencsénben.

Prečo používate technológiu Perfect Forms? 
Ako ste s ňou spokojná ?

Edit, 45 rokov, Komárno
„Som veľmi spokojná a aj mnohé moje klient-
ky, ktoré technológiu použili, tvrdia to isté. 
Cítim sa skvele, odkedy navštevujem Perfect 
Forms. A to už po 30 minútach cvičenia. Je 
to dobrý spôsob ako sa zbaviť nadbytočných 
kilogramov, pomáha tiež vyhladiť pokožku, 
blahodárne pôsobí na kosti a zbavíte sa aj 
rôznych jedov v tele. Odporúčam!“

Mária, 30 rokov, okres Komárno
„Myslím si, že technológia Perfect Forms funguje 
práve vďaka spojeniu infračerveného svetla 

a pohybu, ktorý síce nie je náročný, ale i tak 
prospešný. Zároveň je to aj príjemný relax. 

Po cvičení sa cítim uvoľnene, mám viditeľne 
jemnejšiu pokožku na tele a aj na tvári. 
Celulitída zmizla!“

Katarína, 38 rokov, Komárno
„Je to zaručená metóda na schudnutie, zlepšuje 

kondíciu, spevňuje svalstvo a pokožku, zjemňuje 
aj takzvanú pomarančovú pokožku. Musíte sa 
ale venovať cvičeniu pravidelne a samozrejme, 
nesmiete zabudnúť ani na správnu životosprávu. 
Vynechať cukor a obmedziť príjem uhľohydrá-
tov. Ja osobne som za 2 týždne, teda 6 cvičení 
schudla 7 kg. No dole nejdú len kilogramy, ale 
hlavne centimetre!“

ANKETA

ŠTÍHLOSŤ

S TURBO
RÝCHLOSŤOU

KARCSÚSÁG

TURBÓ
SEBESSÉGGEL

   

NOVINKA! ÚJDONSÁG!

 – Laterna Magica – Reformer Pilates Studio Šamorín    
Tel.: 0915 743 505       www.geowayinfra.eu
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Realita dnešného sveta ľudí ubíja. Všetci sme rozlietaní, 
pracujeme a nadrieme sa ako kone a výsledkom našej 
snahy je mzda, z ktorej keď zaplatíme všetky naše fixné 
náklady- vodu, elektrinu a kúrenie, zistíme, že na prežitie 
nám zostalo naozaj len minimum. Prepádame pocitu 
bezmocnosti, lebo si myslíme, že to, čo nás tak ubíja 
jednoducho nemôžeme zmeniť, najnákladovejšie položky 
našej domácnosti nedokážeme znížiť, pretože kúriť, variť 
a dodržiavať hygienu predsa musíme. Uvedomme si však 
jeden fakt, tak ako je pre dnešnú realitu typický zhon, stres, 
únava, vyčerpanosť a neskutočný nával stále nových 
informácií, tak ju charakterizuje aj rýchly zvrat a rozvoj 
nových technológií, ktorý pred nami otvára nové listy knihy 
života, nové možnosti, široké spektrum voľby alternatív 
vedenia nášho každodenného žitia. Toto je práve pozitívum 
dnešného sveta, nesmieme sa nechať odradiť stereotypom, 
treba využiť to, čo nám rozvoj technológií, ktoré vyvinula 
ľudská inteligencia ponúka. Toto je cesta, ako zmeniť náš 
život a posunúť sa k lepšiemu.  

Rada by som Vám predstavila jednu z možností, ktorá Vám 
zníži práve tie náklady, ktoré zaberajú najvyššiu položku vo 
vašom rozpočte, alternatívu, ktorá dokáže znížiť vaše výdav- 
ky za vykurovanie a teplú úžitkovú vodu o viac ako 50%.  

Ak bývate v bytovom dome, vykurovanie a TÚV vám 
zabezpečuje CZT (Centrálne zásobovanie teplom). Veľmi 
veľa z nás si myslí, že iná možnosť voľby ani nie je, čo 
vlastne tomuto dodávateľovi ponúka možnosť cenu 
postaviť do pozície, ktorá vám nemusí vyhovovať. Toto je 
však omyl. Dnes už existujú technológie, ktoré dokážu 
i bytovému domu dodať teplo a zabezpečiť teplú úžitkovú 
vodu a to dokonca čerpajúc z obnoviteľných zdrojov 
energie, čo je obrovské pozitívum, na základe ktorého sa  
znížia vaše náklady o viac ako 50 %. Je to technológia 
tepelných čerpadiel. V praxi si to treba predstaviť tak, že váš 
bytový dom sa odpojí od CZT a vytvorí si vlastnú kotolňu, 
kde zdrojom tepla bude kaskáda tepelných čerpadiel. Určite 
ste si povedali, že no jasné, ale kto tú technológiu zaplatí? 
Možno ste práve zatepľovali a uvažujete, že fond opráv ste 
vyčerpali, tak z čoho by ste mohli čerpať? Tohto sa ale 
obávať nemusíte. Investícia do tepelného čerpadla sa spláca 
sama na základe úspor, ktoré nadobudnete po jeho 
inštalácii. Jednoduchšie povedané, kým sa tepelné čerpadlo 
nesplatí, budete platiť za energie toľko ako doteraz, ani 
o cent viac, no po splatení ušetríte viac ako 50 % svojich 
fixných nákladov. A na celej zmene najkrajšie je, že vás nič 
nestojí, no peniaze vám ušetrí.  

Nepochybujem o tom, že vás uvádza do pochybností fakt, 
že ste o tejto technológií ešte nepočuli, resp. len málo, že 

ste skeptický, pretože ak je to také perfektné, prečo už 
nemá každý bytový a rodinný dom tento systém? Odpoveď 
je jednoduchá: Tepelné čerpadlo je pri bytových domoch 
hudbou istej- krajšej budúcnosti. Čím skôr si ho však 
nainštalujete, tým skôr začnete aj šetriť.  
Keď sa zamyslíte na 
situácií zhruba pred 
15 rokmi bol veľký 
boom ohľadne inter- 
netu, každému sa 
zdalo, že je síce fajn, 
no nevedeli sme si 
predstaviť, ako ho 
budeme používať. Tak 
isto to bolo aj 
s mobilmi, notebookmi, tabletmi. Povedzme si pravdu, že 
dnes už len veľmi ťažko nájsť domácnosť, ktorá nemá aspoň 
jednu z týchto technológií i napriek tomu, že pri ich 
zavádzaní sme boli skeptickí. A čo spravil tento rozvoj 
s naším životom? Uľahčil nám ho. 
Aký je prínos inštalácie tepelného čerpadla pre bytový 
dom? Zakúrite si, kedy vy chcete, a ušetríte viac ako 50 % 
nákladov práve tam, kde ste mali najväčšie výdavky a práve 
tam, kde ste si mysleli, že ušetriť ani nemôžete. Neklaďte 

odpor novým techno- 
lógiám, uľahčite si ži- 
vot a míňajte ušetrené 
peniaze z vykurovania 
radšej na veci a zážitky, 
ktoré vám prinášajú do 
života radosť a spokoj-
nosť.  
Ak máte záujem ušetriť 
vaše peniaze a nebojíte 

sa zmeny, ktorá vám zjednoduší život a ktorú 
v konečnom dôsledku pocíti len vaša rodina v podobe 
zážitkov, či iných pridaných hodnôt, ktoré ste si doteraz 
dovoliť nemohli, kontaktujte nás. Radi vám k technológii 
podáme viac informácií a vypracujeme pre vás ekonomickú 
súvahu návratnosti investície, v prípade záujmu 
predvedieme aj naše inštalácie. Samozrejme zdarma.  
Tešíme sa na Vaše dotazy. 
 
KONTAKTNÉ ÚDAJE:  
 
FRIG- PRODUCT spol. s.r.o. 
tel. kontakt: +421 903 752 136, + 421 905 627 220 
e mail: v.ladicova@frigproduct.sk

 


